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Protokół Nr VIII/39/2022 

z XXXIX sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 9 maja 2022 r. 

 

Sala nr 1 Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek zapytał, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad,                             

w związku z tym, że radni nie zaproponowali zmian poddał pod głosowanie zaproponowany 

porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/132/16 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 25 października 2016r. w sprawie zapewnienia oświatowym jednostkom 

organizacyjnym gminy wspólnej obsługi, określenia jednostki obsługującej, jednostek 

obsługiwanych oraz zakresu obowiązków powierzonych jednostce obsługującej                          

w ramach wspólnej obsługi 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 

Szkoły Podstawowej w Węgliskach poprzez obniżenie jej struktury organizacyjnej 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru dokonania podziału samorządowej instytucji 

kultury Gminnego Ośrodka Kultury i Czytelnictwa w Rakszawie 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Rakszawa na lata 2022 – 2027 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca oraz określenia zasad prowadzenia 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości  

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu  

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy zapewnianej obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa  

17. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Rakszawa do dokonywania 

zmian w budżecie oraz w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Rakszawa w celu 

realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa 



2 
 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2022 

19. Wnioski i zapytania radnych 

20. Sprawy różne 

21. Zakończenie obrad 
 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do tego 

protokołu, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 1  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w okresie międzysesyjnym uczestniczył                              

w objazdowym wspólnym posiedzeniu komisji, radni odwiedzili Szkołę Podstawową Nr 1                    

w obu siedzibach, nie udało się tylko odwiedzić żłobka, gdyż w tamtym czasie nie był jeszcze 

gotowy, były montowane meble. Wraz z Panem Wójtem uczestniczył w zebraniu Zarządu 

Gminnego OSP, brał udział w obchodach 3 Maja, uczestniczył we wspólnym posiedzeniu  

komisji, ponadto był w stałym kontakcie z Panem Wójtem, dyrektorami szkół, a także z radnym 

powiatowym, któremu zgłaszał kilka spraw o co prosili mieszkańcy. Przewodniczący Rady 

Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, iż działalność Wójta, to przede wszystkim działalność bieżąca związana 

m.in. z pozyskiwaniem środków zewnętrznych, przygotowaniem raportu za 2021 rok, trzeba 

zaznaczyć, że inwestycje, które zamknęły się kwotą 9.000.000,00 zł wymagają szczegółowego 

omówienia, ponadto Pan Wójt odbył bardzo dużo spotkań z dyrektorami i kierownikami 

jednostek, niejednokrotnie odwiedzał jednostki zarówno sam, jak i z różnymi osobami, w 

Szkole Podstawowej Nr 3 odbyło się spotkanie z nauczycielami. Pan Wójt przypomniał, iż 2 

maja nastąpiło otwarcie pierwszego Publicznego Żłobka w Rakszawie, dodał iż jest po 

rozmowach z projektantami, będzie opracowana koncepcja rozbudowy sieci przedszkoli w 

Gminie, gdyż zapotrzebowanie jest olbrzymie, tylko w Szkole Podstawowej Nr 1 jest 127 

miejsc przedszkolnych, a zapotrzebowanie byłoby jeszcze na około 80 miejsc, duże 

zainteresowanie jest także miejscami żłobkowymi, planowany jest rozwój Szkoły Podstawowej 

Nr 1 na terenie ZSTG, na terenie przyszkolnym został już położony nowy asfalt, zostały 

wymienione wszystkie sieci, jakie były w ziemi. Pan Wójt powiedział, iż minionym okresie 

zajmował się również dementowaniem plotek, które pojawiły się w związku z otwarciem 

nowego sklepu, powiedział że na parę dni przed otwarciem sklepu pojawił się wniosek o 

wydanie zezwolenia na sprzedaż alkoholu, co wiąże się ze zwołaniem zebrań wiejskich we 
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wszystkich sołectwach, są też podejmowane są uchwały Rady Gmin, przekazywana jest 

informacja, że Gmina nie wydała zezwolenia, a nikt nie mówi jakie się z tym wiążą terminy. 

Po pierwsze musi być odpowiedni limit, a po drugie musi być czas na realizację procedury, 

której nie robi się w 2, czy 3 dni. Pan Wójt powiedział, iż spotkał się z różnymi grupami, 

poruszany był temat rozwoju działalności kulturalnej i społecznej, co potwierdziło potrzebę 

zwiększenia działań w tej dziedzinie, o czym szerzej Pan Wójt powie przy omawianiu uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta.  

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz przedstawiła informację z realizacji uchwał: 

− Uchwała Nr XXXVIII/305/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku                        

w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dzieci w Publicznym Żłobku w Rakszawie                              

i maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie – uchwała została przesłana                                  

i opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego w dniu 

1.04.2022 r., weszła w życie, 

− Uchwała Nr XXXVIII/306/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku                       

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta – uchwała w trakcie realizacji, 

− Uchwała Nr XXXVIII/307/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku                         

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2022 r. – uchwała została 

przesłana i opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego pod 

poz. 1501 i weszła w życie,   

− Uchwała Nr XXXVIII/308/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku                        

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości – 

kompletowane są dokumenty, 

− Uchwała Nr XXXVIII/309/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku                       

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Rakszawa – została zlecona wycena nieruchomości, 

− Uchwała Nr XXXVIII/310/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku                         

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Rakszawa – została zlecona wycena nieruchomości, 

− Uchwała Nr XXXVIII/311/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku                       

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/299/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 

stycznia 2022 r. w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu – uchwała w trakcie realizacji, 

− Uchwała Nr XXXVIII/312/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku                           

w sprawie wyznaczenia miejsca oraz określenia zasad prowadzenia handlu w piątki                         

i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach – uchwała była 

zausterkowana przez Wydział Prawny Wojewody, w związku z czym wróciła na 

dzisiejszą sesję,  

− Uchwała Nr XXXVIII/313/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku                        

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022 – uchwała 

w trakcie realizacji, 
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− Uchwała Nr XXXVIII/314/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 – 2031 – uchwała w 

trakcie realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/132/16 Rady Gminy Rakszawa                      

z dnia 25 października 2016r. w sprawie zapewnienia oświatowym jednostkom organizacyjnym 

gminy wspólnej obsługi, określenia jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz 

zakresu obowiązków powierzonych jednostce obsługującej w ramach wspólnej obsługi. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uchwała była szeroko omawiana na komisji, przypomniał iż w tej 

chwili jest Zespół Administracyjny obsługujący szkoły, jednostki oświatowe,                                              

w dotychczasowej uchwale pojawiało się gimnazjum, którego już nie ma, a pojawił się żłobek, 

w związku z czym konieczna jest zmiana, poprzez usunięcie gimnazjum, a dopisanie żłobka. 

Pan Wójt powiedział, iż będzie proponował utworzenie Centrum Usług Wspólnych, które 

mogłoby zacząć funkcjonować od 1 stycznie 2023 r. miałoby to na celu zmniejszenie kosztów, 

gdyż takie Centrum oprócz jednostek oświatowych mogłoby obsługiwać również inne 

jednostki, gdzie mogłaby nastąpić likwidacja stanowisk kadrowo – księgowych, stanowiska 

mogłyby być przeniesione i wówczas mogłaby być opracowana siatka zastępstw. Taka zmiana 

pozwoliłaby na oszczędność wydatków bieżących.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały nr XXIX/132/16 Rady Gminy Rakszawa z dnia 25 października 2016r.                         

w sprawie zapewnienia oświatowym jednostkom organizacyjnym gminy wspólnej obsługi, 

określenia jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu obowiązków 

powierzonych jednostce obsługującej w ramach wspólnej obsługi. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/315/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/132/16 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 25 października 2016r. w sprawie zapewnienia oświatowym 

jednostkom organizacyjnym gminy wspólnej obsługi, określenia jednostki obsługującej, 

jednostek obsługiwanych oraz zakresu obowiązków powierzonych jednostce obsługującej                   

w ramach wspólnej obsługi, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siódmy porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 

Podstawowej w Węgliskach poprzez obniżenie jej struktury organizacyjnej. Pan 

Przewodniczący oddał głos radnej T. Rupa. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż na wspólnym posiedzeniu komisji radni 

nie wyrazili opinii w tym temacie. 
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani T. Rupa, po czym oddał głos Panu Wójtowi. 

Pan Wójt powiedział, iż radni nie opiniowali tej uchwały na Jego prośbę, ta uchwała nastręcza 

wiele problemów, również organizacyjnych, po kilkugodzinnym spotkaniu z mieszkańcami 

została podjęta decyzja, aby to mieszkańcy pokazali w jakim kierunku i w jakiej formie chcą 

zreformować Szkołę Podstawową w Węgliskach, jest kilkaset podpisów wielu rodziców                           

w wieku szkolnym. Pan Wójt wyraził nadzieje, że zgodnie z deklaracjami przełoży się to na 

liczbę uczniów w szkole, na dzień dzisiejszy wiadomo, że deklaracji jest bardzo mało, niemniej 

jednak może przez okres wakacyjny rodzice to przemyślą i żeby uratować szkołę dzieci do niej 

trafią. Pan Wójt powiedział, iż były pomysły przyciągnięcia uczniów, którzy uczęszczają do 

szkół w Zalesiu, w Trzebosi, wyraził nadzieję, że to się powiedzie. Pan Wójt powiedział, iż 

reforma którą zaproponowano szkole, a której sprzeciwili się zarówno nauczyciele, jak i rodzice 

jest dobrym rozwiązaniem, dlatego też będzie się przyglądał szkole, ilości dzieci które były 

deklarowane do arkusza organizacyjnego, a ile faktycznie przyjdzie do tej szkoły. Pan Wójt 

powiedział, iż otwierając się na środowisko szkoła ma jeszcze szansę, ma nadzieję że więcej 

osób przyjdzie do tej szkoły, niemniej jednak tendencja jest taka, że osoby nowo zamieszkałe 

w Węgliskach wybierają szkoły poza miejscem zamieszkania. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi zapytał, czy radni chcą zabrać głos, 

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 

Podstawowej w Węgliskach poprzez obniżenie jej struktury organizacyjnej. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 10  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 3 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/316/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Węgliskach poprzez obniżenie jej struktury 

organizacyjnej, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie zamiaru dokonania podziału samorządowej instytucji kultury 

Gminnego Ośrodka Kultury i Czytelnictwa w Rakszawie. Pan Przewodniczący oddał głos 

radnej T. Rupa. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani T. Rupa, po czym oddał głos Panu Wójtowi. 

Pan Wójt powiedział, iż kadencja w latach 2019 – 2021 łącznie z 2022 rokiem przyniosła wiele 

zmian zarówno w dziedzinie sportu, kultury, jak i rekreacji. Biorąc pod uwagę infrastrukturę, 

jaka była na początku kadencji, a jaka jest teraz, jest dużo boisk sportowych, np. nowe boisko 

przy Szkole Podstawowej w Węgliskach administrowane przez szkołę, nowe boisko przy 

Szkole Podstawowej Nr 3 i przede wszystkim stadion, który Gmina przejęła po kilkunastu 

latach, a który będzie stanowił centrum rekreacji, przetarg jest ogłoszony i w tym tygodniu 

będzie otwarcie przetargu na całkowitą przebudowę stadionu z którego będą mogły korzystać 

dzieci i młodzież z całej Gminy, a nie tylko ta zrzeszona w Klubie Sportowym, będzie boisko 

treningowe, budynek około 300m2, gdzie będą szatnie i pełne wyposażenie, da on możliwość 

organizowania zajęć w grupach, np. grupy nordic walking, będzie tam możliwość przebrania 

się, będą tam także toalety zewnętrzne, będzie parking, obiekt będzie można udostępniać 

grupom zorganizowanym, które mogą spać w naszym schronisku. Pan Wójt powiedział, iż                     

w Szkole Podstawowej Nr 2 jest hala sportowa, z której również mogą korzystać grupy 

zorganizowane, niemniej jednak trzeba to wszystko skoordynować, na dzień dzisiejszy 
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dyrektorzy mówią, że nie są w stanie przy tym stanie administracyjnym (w szkołach nie ma 

sekretarek) administrować obiektami sportowymi i rekreacyjnymi. Musi być osoba, która 

będzie wszystko koordynować, na terenie Gminy działają trzy kluby sportowe, klub piłkarski, 

klub siatkarski i klub karate, który bardzo prężnie się rozwija. Pan Wójt powiedział, iż nie może 

dochodzić do takich sytuacji, jak obecnie, że na hali sportowej spotykają się trzy grupy ze sobą 

niezwiązane i tylko jedna z nich może skorzystać, pozostałe muszą odejść. Głosy mieszkańców 

są takie, że trzeba wykorzystać bardzo bogatą strukturę, jeżeli chodzi o place zabaw, w oparciu 

o place zabaw wyczekiwane jest organizowanie zajęć dla dzieci w soboty, nie co tydzień, ale 

co jakiś czas, do tego również musi być jakiś administrator, musi być ktoś kto będzie 

odpowiadał za zniszczenia, czy sprzątanie. Pan Wójt powiedział, iż w Gminie w ostatnim czasie 

powstały nowe obiekty sportowo – rekreacyjne, przy Szkole Podstawowej Nr 3 jest boisko 

sportowe oraz plac zabaw z siłownią, obiekt treningowo – rekreacyjny – tor przeszkód przy 

OSP Rakszawa, jest plac zabaw w Rakszawie Basakówka, altana rekreacyjna wraz z siłownią 

w centrum, hala sportowa przy Szkole Podstawowej Nr 2, trasy nordic walking, boisko 

wielofunkcyjne w Węgliskach, nie może być tak, że każda jednostka sobie organizuje takie 

same zajęcia, np. są zajęcia karate organizowane przez klub sportowy, ale są też zajęcia karate 

organizowane przez jednostkę, dobrze że te zajęcia są, nikt tego nie neguje, tu chodzi                                  

o koordynację, pod wnioskiem o wyposażenie siłowni jest kilkanaście podpisów, mieszkańcy 

wychodzą z apelem, żeby skoordynować działania siłowni, musi być ktoś kto będzie 

koordynował zajęcia zarówno grup indywidualnych, jak i grup zorganizowanych. Pan Wójt 

powiedział, iż „nie da się stworzyć molocha, który się będzie zajmował bibliotekarstwem                          

i kulturą i sportem i rekreacją” opcja jest taka, żeby dokonać podziału na Gminną Bibliotekę 

Publiczną, która będzie się zajmowała koordynacją z jednostkami oświatowymi, jest ogromny 

spadek czytelnictwa, ludzie, młodzież nie czytają książek. Każda szkoła bazuje na tym samym 

zbiorze książek, zakupione są lektury, bo szkoła musi mieć lektury dla swoich uczniów, 

skoordynowanie działalności bibliotek pozwoliłoby na wymienianie się zasobami 

bibliotekarskimi, wystarczy jeden system elektroniczny dla wszystkich szkół i Biblioteki 

Publicznej, uczeń z jednej szkoły mógłby wypożyczyć książkę z biblioteki z innej szkoły, 

książki można by było przewozić przy okazji rozwożenia obiadów, ten samochód jeździ tak, 

czy inaczej, wystarczy spakować pudełko i opisać do jakiej szkoły ma trafić. Biblioteka 

Publiczna mogłaby koordynować zajęcia związane z teatrem, w tej chwili w każdej szkole 

powstają grupy teatralne, organizowane są konkursy literackie, konkursy czytelnicze. Pan Wójt 

powiedział, iż jest ogromny problem z rozpowszechnianiem informacji o imprezach gminnych, 

z analizy ostatnich trzech lat, patrząc na strony internetowe, czy portale społecznościowe 

wynika, że pomimo deklarowanych 100, 110, czy 120 imprez informacje pojawiają się 

zaledwie o 20, czy 30% z nich, pozostałe są anonimowe, nie może tak być, że nikt nie wie że 

coś ma się odbyć, w związku z czym potrzebny jest koordynator, który to wszystko 

skoordynuje. Pan Wójt powiedział, iż taki podział chce zastosować m.in. ze względu na to, aby 

Biblioteka Publiczna wciągnęła młodzież szkolną w czytelnictwo, w teatr, w kulturę, można 

zastosować podobną strategię, jak mają sklepy, tylko w tym przypadku kupon loteryjny można 

otrzymać za przeczytaną książkę, kto przeczyta więcej książek, będzie miał większą szansę na 

wygraną i np. po pół roku odbywałoby się losowanie i można by było wygrać np. rower. Jeżeli 

chodzi o wprowadzenie koordynacji funkcjonowania bibliotek, to da ona możliwość za takie 

same pieniądze na zakup szerszej ilości tytułów, gdyż biblioteki będą się mogły wymieniać 

książkami, nie będzie tak, że każda biblioteka będzie kupować takie same książki, w sytuacji 

kiedy np. jedna ze szkół będzie omawiać jakąś lekturę, wówczas ta lektura będzie zablokowana 

na pewien określony czas dla innych szkół. Jeżeli chodzi o środki finansowe na zakup książek, 

to wszystkie środki są gminne, to Gmina przekazuje jednostkom budżet, jeżeli książka z jednej 

szkoły zostanie zniszczona w innej szkole, to i tak środki na jej zakup przekaże Gmina. Pan 

Wójt powiedział, iż po podziale Gminny Ośrodek Sportu Kultury i Rekreacji zająłby się 

sportem i kulturą „w szerszym tego słowa znaczeniu”, nie tylko w oparciu o szkoły, to zostałoby 

głównie dla Biblioteki Publicznej, tu chodziłoby o szersze grono, np. osób korzystających                       
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z siłowni, może powstałyby tam jakieś grupy, chodzi o grupy nordic walking, koordynacja 

między klubami, chodzi też o zachęcanie osób dorosłych do korzystania istniejących 

możliwości, jak wynikało ze składanych sprawozdań Pani Dyrektor nie jest w stanie 

skoordynować wszystkiego sama, np. nie jest w stanie zajmować się remontami budynków, 

gdyż jest dużo innych zadań, dlatego też te zadania muszą być rozdzielone, tym bardziej, że 

wprowadzanych jest dużo nowych zadań, dodał że jeżeli będą dwie samodzielne jednostki, to 

obie mogą aplikować o środki zewnętrzne, nawet do tych samych programów, obie będą mogły 

aplikować do Urzędu Pracy o pracowników interwencyjnych, czy stażystów. Nowa jednostka 

będzie nadzorowała i koordynowała sporą infrastrukturę, m.in. stadion na którego przebudowę 

dofinansowanie wynosi około 10.000.000,00 zł, w ostatnich latach wyremontowana                                     

i wyposażona została sala teatralna. Pan Wójt powiedział, iż dla młodzieży i nie tylko można 

organizować spotkania z ciekawymi ludźmi zajmującymi się np. motoryzacją, czy pojazdami 

zabytkowymi, wielu chłopców interesuje się motocyklami. Pan Wójt powiedział, iż mnóstwo 

osób uczestniczyło w konkursach gminnych, bardzo dużo osób zgłosiło się do konkursu „Mój 

piękny ogród”, co zwraca uwagę na to, że mnóstwo osób na terenie Gminy interesuje się 

ogrodnictwem, dobrze by było iść w takich kierunkach, które interesują mieszkańców, do 

konkursu o ciekawostkach historycznych również zgłosiło się mnóstwo osób, co znacznie 

przerosło oczekiwana, organizowane konkursy pokazują, jak różne zainteresowania, czy pasje 

mają mieszkańcy, organizowane przez Gminę wyjścia noedic walking przyciągały również 

mnóstwo osób, każdorazowo po kilkadziesiąt osób, co pokazuje jak duże zainteresowanie jest 

takimi zajęciami, te osoby dopytują się, czy te zajęcia będą kontynuowane. Pan Wójt 

powiedział, iż Gminny Ośrodek Sportu Kultury i Czytelnictwa będzie miał dostęp do bazy 

stadionowej, siłowni, ta jednostka będzie mogła organizować i koordynować takie zajęcia, 

przypomniał że jeszcze w poprzedniej kadencji Rada Gminy wnosiła o powołanie gminnego 

koordynatora sportu, w tej kadencji ten temat również się pojawiał. Pan Wójt powiedział, iż 

zajęcia miałyby być prowadzone w okresie i w takich godzinach, w jakich jest to potrzebne,                   

a nie np. w godz. Od 800 – 1330, od poniedziałku do piątku, terminy byłyby dostosowane do 

potrzeb, czyli takie, kiedy mieszkańcy mają na to czas, najczęściej są to soboty, czy piątkowe 

popołudnia. Dobrym przykładem jest kino w Żołyni, tam w niedziele sala jest pełna, niektórzy 

mogą powiedzieć, że w Rakszawie nie ma kina, niemniej jednak sporo osób było na projekcji 

filmu o Gminie Rakszawa, film trwał ponad godzinę, prezentacja była na sali teatralnej, za 

pomocą wyświetlacza i nie można powiedzieć, że nie dało się tego filmu oglądać, w związku  

z czym można powiedzieć „dla chcącego wszystko jest możliwe”. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie, zapytał czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął 

dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zamiaru dokonania podziału 

samorządowej instytucji kultury Gminnego Ośrodka Kultury i Czytelnictwa w Rakszawie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/317/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie zamiaru dokonania podziału 

samorządowej instytucji kultury Gminnego Ośrodka Kultury i Czytelnictwa w Rakszawie, 

odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Rakszawa na lata 2022 – 2027. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu 

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 
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Pan Wójt powiedział, iż uchwała ta została omówiona na posiedzeniu komisji, Gmina ma 

obowiązek gospodarowania lokalami, w sposób przejrzysty i właściwy, podjęcie tej uchwały 

to umożliwi, a dotyczy to mieszkań przy Ośrodku Zdrowia w Rakszawie, które m. in. na 

podstawie tej uchwały będą poddane wydzieleniu lokalowym. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Rakszawa na lata 

2022 – 2027. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/318/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Rakszawa na lata 2022 – 2027, odczytał jej 

treść, po czym uznał punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca oraz określenia zasad prowadzenia handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta uchwała była podejmowana w poprzednim miesiącu, w związku                     

z uwagami Biura Wojewody dotyczącymi nieprawidłowości niektórych zapisów w dniu 

dzisiejszym jest podejmowana jeszcze raz. Pan Wójt powiedział, iż niedawno pojawił się 

wniosek mieszkańców o wybudowanie targowiska, niemniej jednak targowisko w Rakszawie 

funkcjonuje i jest bezpłatne, mieści się na parkingu obok Urzędu Gminy, jest to teren 

utwardzony, ponadto przy Urzędzie jest zewnętrzny kran, gdyby była taka potrzeba zostałby 

zainstalowany TOI TOI, ale na razie zainteresowanie jest niewielkie, w naszej Gminie uchwała 

dotycząca bezpłatnego miejsca do handlu była podjęta już dawno i dotyczy nie tylko rolników, 

ale wszystkich. Pan Wójt powiedział, że jeżeli byliby chętni i chcieliby przyjeżdżać, to takie 

miejsca można by wyznaczyć na parkingu naprzeciwko Szkoły Podstawowej Nr 1, który                        

w soboty jest prawie pusty, takich chętnych nie ma. Przed świętem Wszystkich Świętych stoją 

tam osoby handlujące chryzantemami i nikomu to nie przeszkadza.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyznaczenia miejsca oraz określenia zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 
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Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/319/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie wyznaczenia miejsca oraz 

określenia zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na 

wyznaczonych miejscach, odczytał jej treść, po czym uznał punkt jedenasty porządku obrad za 

wyczerpany.  

  

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż pewien czas temu była budowana sieć kanalizacyjna do przysiółka 

Potok, tam był problem z przejściem przez niektóre działki, mieszkańcy się nie zgadzali, 

wówczas mieszkańcy zdecydowali się oddać na Gminę działki za stacją paliw, na drogę                             

i tamtędy została przeprowadzona kanalizacja, dzięki czemu kanalizacja obeszła tereny, 

których nie dało się wcześniej przejść, ta droga przez lata mimo że były spisane akty notarialne 

nie była wpisana w zasoby gminne, to zrobiono parę lat temu, okazało się jednak, że jest zbyt 

wąska do obsługi komunikacyjnej działek z których powstała, żeby sprawę uregulować do 

końca mieszkańcy się między sobą porozumieli i oddają kolejne części działek na poszerzenie 

tej drogi. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/320/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie                    

w formie darowizny nieruchomości, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt dwunasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta uchwała oraz następna uchwała dotycząca zamiany nieruchomości 

są ze sobą powiązane, Gmina doszła do porozumienia i za częściową inicjatywą mieszkańca 

uda się uregulować drogę od Urzędu Gminy w kierunku Węglisk. Pan Wójt wyraził nadzieję 

na szybki akt notarialny i szybki koniec tego tematu, podziękował mieszkańcowi za chęć 

współpracy. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/321/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, a następnie uznał 

punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. Pan 

Przewodniczący powiedział, że tak jak Pan Wójt powiedział ta uchwała jest związana                              

z wcześniejszą uchwałą. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej 

uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/322/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt czternasty porządku obrad za 

wyczerpany 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uchwała dotyczy przebudowy przejść dla pieszych, które w terenie są 

już widoczne, nastąpiła zmiana oznakowania, pojawiły się wysepki, oświetlenie przejść dla 

pieszych jest niezależne, kwota pomocy 33.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 
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„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/323/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa 

pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt 

piętnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy zapewnianej obywatelom Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Pan Przewodniczący                                   

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż Gmina dostaje „znaczone środki rządowe” i te środki trzeba wypłacić 

za pomocą swoich organów, Rada Gminy upoważnia Wójta, Wójt upoważnia Kierownika 

GOPS i środki dla obywateli Ukrainy są wypłacane. Gmina nie daje wkładu własnego, niemniej 

jednak koszty obsługi i pracowników Gmina pokrywa  własnych środków.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                       

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie określenia zakresu pomocy zapewnianej obywatelom Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/324/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie określenia zakresu pomocy 

zapewnianej obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt szesnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Rakszawa do dokonywania zmian 

w budżecie oraz w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Rakszawa w celu realizacji zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż upoważnienie Wójta do dokonywania zmian w budżecie jest bardzo 

istotną rzeczą, Pan Wójt tego nie wykorzystuje, w tym przypadku Gmina wykorzystuje tyle 

środków ile otrzymuje, niemniej jednak jeżeli chodzi o takie upoważnienia, to Pan Wójt często 

z nich korzysta, gdyż często są to kwoty rzędu 1,70 zł, 75,00 zł, czy 30,00 zł, wówczas 

wykorzystywane jest zarządzenie, zdarza się, że jest to 300,00 zł, dodał iż takie uchwały 

podejmowane są we wszystkich gminach, czy powiatach. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                       

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Rakszawa do dokonywania zmian 

w budżecie oraz w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Rakszawa w celu realizacji zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/325/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 

Rakszawa do dokonywania zmian w budżecie oraz w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Rakszawa w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku                       

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt 

siedemnasty porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projekty tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały obejmuje zwiększenie dochodów pochodzących  

ze sprzedaży mienia gminy kwota 182.314,00 zł, dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich w ramach projektu grantowego "Cyfrowa 

Gmina" kwota 221.190,00 zł, dotacji celowej w ramach programów finansowanych z udziałem 

środków europejskich w ramach projektu grantowego „Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich 

w rozwoju cyfrowym – Granty PPGR” kwota 64.000,00 zł, wpływów z kapitalizacji odsetek 

na rachunkach bankowych  kwota 21.532,21 zł, ze środków pochodzących z Funduszu 

Pomocowego utworzonego na podstawie ustawy o pomocy uchodźcom z Ukrainy na realizację 

zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami 
będącymi obywatelami Ukrainy, o których mowa w art. 50 ust. 1 pkt 2 ustawy o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa w kwocie 

3.761,00 zł, wpływy z najmu i refaktur za media w szkole zawodowej kwota 18.760,00 zł, ze 

środków pochodzących z Funduszu Pomocowego utworzonego na podstawie ustawy z dnia                 

12 marca 2022 r o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa kwota 186.760,00 zł, wpływy z opłaty stałej za pobyt dziecka w żłobku 

publicznym kwota 115.200,00 zł. Pani Skarbnik powiedziała, iż zwiększenie wydatków 

budżetu wynosi 813.517,21 zł, w tym wydatki bieżące  574.600,20 zł, natomiast wydatki 

majątkowe 238.917,01 zł. Wydatki budżetu obejmują pomoc finansową dla Powiatu 

Łańcuckiego z przeznaczeniem na  współfinansowanie zadania pn.” Przebudowa przejść                   

dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 1368R w miejscowości Rakszawa” w kwocie 

33.266,00 zł, kwotę 221.190,00 zł przeznacza się na realizację projektu grantowego "Cyfrowa 

Gmina" (w ramach projektu zostanie zakupiony sprzęt komputerowy m.in. serwery, stacje 

robocze i licencje serwerowego systemu operacyjnego), kwotę 64.000,00 zł przeznacza się na 

realizację projektu grantowego „Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym 

– Granty PPGR”, w ramach projektu zostaną zakupione laptopy – 20 szt. z oprogramowaniem 

dla rodzin zakwalifikowanych do udziału w projekcie, w szkołach podstawowych zabezpiecza 

się kwotę w wysokości 20.000,00 zł na opłaty bieżące za media, w szkołach zawodowych 

zwiększa się wydatki o kwotę 40.000,00 zł na podnoszenie kwalifikacji nauczycieli oraz ba 

opłaty bieżące za media, ponadto na wydatki w realizacji dodatkowych zadań oświatowych 
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związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi 

obywatelami Ukrainy, o których mowa w art. 50 ust. 1 pkt 2 ustawy o pomocy zabezpiecza się 

kwotę 3.761,00 zł. Pani Skarbnik powiedziała, iż na pozostałe zadania w zakresie polityki 

społecznej w ramach środków pochodzących z Funduszu Pomocowego utworzonego na 

podstawie ustawy z dnia 12 marca 2022 r o pomocy obywatelom Ukrainy w związku                               

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa przeznacza się na wydatki związane 

zapewnieniem środków na zadania  posiłek dla dzieci i młodzieży w szkołach kwotę                

1.560,00 zł, na wypłatę jednorazowego świadczenia pieniężnego „300,00 zł” kwotę                

35.000,00 zł, na wypłatę świadczeń pieniężnych art.13 za zapewnienie zakwaterowania                            

i wyżywienia kwotę 139.200,00 zł. Pani Skarbnik powiedziała, że na system opieki nad dziećmi 

w wieku do lat 3 zwiększa się wydatki bieżące związane z wynagrodzeniami w żłobku 

publicznym  w kwocie 165.451,28 zł, wydatki majątkowe na zadanie „Przebudowa dachu 

żłobka” kwota 79.088,93 zł, natomiast na pozostałą działalność w zakresie działu Rodzina                    

w ramach środków pochodzących z Funduszu Pomocowego utworzonego na podstawie ustawy 

z dnia 12 marca 2022 r o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa przeznacza się na wydatki związane z   wypłatą świadczeń rodzinnych 

w kwocie 11.000,00 zł.  

Pan Wójt powiedział, że wśród zmian do budżetu są wydatki w ramach projektu grantowego 

„Cyfrowa Gmina” jest to program do którego Gmina przystąpiła w celu modernizacji, naszego 

wyposażenia cyfrowego, „lwią” część tej kwoty zabiorą serwery, do tego programu przystąpiło 

mnóstwo gmin. Drugi program do którego przystąpiła Gmina ma na celu wspieranie dzieci                    

z rodzin popegeerowskich, mało osób wie, że w Rakszawie był PGR, wprawdzie nie było 

siedziby, ale pola były, po głębszym zgłębieniu tematu pracownica dotarła do dokumentów, 

które ten fakt potwierdzają, Gmina otrzymała zaświadczenie, dzięki czemu 22 osoby dostanie 

laptopy praktycznie za darmo, a ich łączna wartość wynosi 64.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, 

iż słyszy różne wnioski np. „ta droga powinna być już dawno zrobiona”, a chodzi o drogę do 

Cegielni na Kątach, ta droga będzie kosztować 1.500.000,00 zł, budżet Gminy środków 

własnych ma „może” 1.500.000,00 zł wszystkich, w związku z czym „trzeba się załapać na 

dofinansowanie”, a żeby skorzystać z dofinansowania trzeba mieć grunt uregulowany, a jeżeli 

grunt nie będzie uregulowany, to nie będzie można nic zrobić i koło się zamyka. Pan Wójt 

powiedział, że ta droga jest zgłoszona, jako jedna z siedmiu dróg, do dofinansowania                                

z Polskiego Ładu, ale jeżeli Gmina dostanie dofinansowanie, a ta droga nie będzie uregulowana, 

to zostanie z Polskiego Ładu wykreślona. Pan Wójt powiedział, iż często słychać głosy, że jak 

Gmina ma tyle milionów, to dlaczego u nas drogi nie zrobi, ale te środki pochodzą                                      

z dofinansowań, a dofinansowania są na konkretne zadania, nie jest tak, że Gmina dostanie 

10.000.000,00 zł na stadion, z czego 5.000.000,00 zł zostawi na stadion, a resztę włoży w drogi, 

Gmina dysponować może środkami własnymi, dodał iż przede wszystkim robi te inwestycje, 

na które są dofinansowania. Pan Wójt powiedział, iż na dzień dzisiejszy ma ogromny dylemat, 

bo się coś w Powiecie „zacięło” jeżeli chodzi o drogę Węgliska – Trzeboś, gdyż do tej pory nie 

wpłynęła jeszcze informacja, ile trzeba środków zabezpieczyć w budżecie na ten cel, jest tylko 

ogólna kwota z kosztorysu, a miała być kwota przetargowa, dodał iż z tego co się dowiedział, 

to Powiat się zastanawia, czy będzie realizacja tej inwestycji. Pan Wójt powiedział, że też 

zastanawia się nad dylematem dotyczącym wydatkowania ze swoich środków kwoty 

2.500.000,00 zł na inwestycję, która będzie przebiegała przez sołectwo Węgliska i Rakszawa 

Kąty, na jeden rok jest to ogromny wydatek, mieszkańcy tamtych rejonów nie mogą oczekiwać, 

że Gmina wydatkując takie środki na drogę na ich terenie nie będzie realizować tam innych 

zadań za 2.000.000,00, czy 3.000.000,00 zł z własnych środków. Inwestycję można 

zrealizować, jeżeli z Polskiego Ładu Gmina otrzyma dofinansowanie rzędu np. 95%, zauważyć 

trzeba, że wszystko bardzo podrożało, jest spora inflacja, te zjawiska dotyczą także Gminy, 

dlatego też przeprowadzanie reform jest konieczne, wystarczy popatrzeć na reformę Szkoły 

Podstawowej Nr 1 i ZSTG, koszt ucznia jest ogromny dlatego też trzeba się zastanawiać nad 

różnymi rozwiązaniami również w szkołach podstawowych. Pan Wójt powiedział, że 
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mieszkańcom trzeba tłumaczyć, że koszty bieżące są ogromne, wiele gmin rezygnuje                                 

z inwestycji, dodał żeby mówić nowym sąsiadom żeby meldowali się w Rakszawie, gdyż                          

w związku z tym Gmina ma środki z podatku, ponadto poprosił aby przedsiębiorcy rejestrowali 

firmy na terenie Gminy, gdyż również z tego tytułu Gmina ma środki. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                       

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał                                    

pod głosowanie uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa                         

na rok 2022. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIX/326/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 9 maja 2022 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Rakszawa na rok 2022, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt osiemnasty porządku 

obrad za wyczerpany 

 

Ad. 19 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiętnastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych. 

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż już niejednokrotnie rozmawiała z Kierownikiem od 

spraw gospodarczych, zgłaszając problem zasypywania przez bobry odcinka rzeki przy 

Ośrodku Zdrowia obok Urzędu Gminy, Panowie bardzo się tam napracuję, niemniej jednak 

zwierzęta cały czas nanoszą nowe patyki i teren jest zalewany, w związku z czym 

zaproponowała, aby ponowić takie rozwiązanie, jakie miało miejsce w ubiegłym roku, tzn. 

wkopanie rury, żeby był przepływ wody, a zwierzęta żeby miały uniemożliwione gromadzenie 

patyków. Pani radna poprosiła Pana Wójta o interwencję w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż rozmawiał z mieszkańcem okolicy nowo 

wybudowanej drogi na Wołochach, który zwracał się do Urzędu Gminy z prośbą o informację 

w sprawie rozbudowy sieci wodociągowej, nie otrzymał odpowiedzi, w związku z czym Pan 

Przewodniczący poprosił Pana Wójta o informację. 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o przebudowę sieci wodociągowej w tamtym miejscu, to 

jest ona przewidziana w Wieloletnim Planie Rozbudowy Sieci Wodociągowych na ten rok. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku              

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt dziewiętnasty 

porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 20 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego porządku obrad 

tj. sprawy różne. 

Pan C. Babiarz – sołtys sołectwa Rakszawa Kąty powiedział, iż czuje niedosyt, jeżeli chodzi              

o informację którą Pan Wójt przedstawił w kwestii remontu drogi do Cegielni w Rakszawie 

Kąty, można odnieść wrażenie, że jeżeli będzie dofinansowanie, to ta droga będzie 

zrealizowana, a jeżeli tych pieniędzy nie będzie to mieszkańcy nie mają co liczyć na realizację 

tej inwestycji. Pan sołtys powiedział, że w trakcie rozmów z mieszkańcami dochodzili do 

wniosku, że może trzeba zaangażować jakąś inną instytucję z zewnątrz w kwestii uzyskania 
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zgód niektórych osób na poszerzenie tej drogi, dodał iż niektórzy mieszkańcy zażądali 

pieniędzy za odstąpienie części swoich działek. Pan C. Babiarz powiedział, że obiecał jednej               

z mieszkanek, że poruszy ten temat i poprosi Pana Wójta żeby szerzej przedstawił problemy 

jakie są z realizacją tej inwestycji, dodał iż rozumie, że Pan Wójt ma problemy finansowe                        

z realizacją innych inwestycji, ale w Jego sołectwie ta inwestycja „rodzi bardzo duże emocje”. 

Pan Wójt powiedział, iż od trzech lat próbuje zrealizować tę drogę, pierwszy odcinek był 

zrealizowany w 100% ze środków własnych, gdzie była możliwość regulacji, opierała się                          

o cztery nieruchomości, nastąpił podział, co jest widoczne na mapie, odcinek który został                      

do asfaltowania wyceniany jest na około 1.000.000,00 – 1.200.000,00 zł, złożony jest wniosek 

do Polskiego Ładu, są tam złożone dwa wnioski, jeden na pięć dróg, drugi na trzy drogi, 

dofinansowanie jest od 90 – 98%, jeżeli Gmina dostanie dofinansowanie w wysokości 90% 

wówczas Gmina będzie musiała dodać 100.000,00 zł ze środków własnych, Gmina dysponuje 

środkami inwestycyjnymi rzędu 1.500.000,00 – 2.000.000,00 zł, w związku z czym nie jest 

możliwe zainwestowanie wszystkich środków gminnych na inwestycje ze 100% wkładem 

własnym w jakiejkolwiek części Gminy. Na spotkaniu z geodetą mieszkańcy nie wyrazili zgody 

na oddanie jakichkolwiek części swoich działek na poszerzenie tej drogi, mówili żeby wykonać 

ją o starej trasie wąwozem, bądź wyrażali się tak, że Gmina ma zapłacić. Pan Wójt powiedział, 

że jeżeli będzie sytuacja, że z pięciu dróg będzie musiał wybrać jedną, to o wyborze będzie 

decydować gęstość zabudowy i strategiczność położenia nieruchomości, a nie, czy wywołuje 

to konflikty, gdyż dla każdego najważniejsza jest droga do jego domu. Pan Wójt powiedział, 

że jeżeli będą środki finansowe z dofinansowania, to ta inwestycja zostanie przeprowadzona, 

gdyż jest na nią trzy lata i wówczas na mocy specustawy jest możliwość zastosowania ZRID                 

i wywłaszczenia mieszkańców nawet w terenach leśnych, gdzie jest możliwość zmiany 

klasyfikacji gruntu na tereny drogowe. Temat tej drogi ciągnie się już pewnie 20 lat i gdyby ta 

droga nie miała być realizowana, to pierwszy jej odcinek nie byłby zrobiony. Pan Wójt 

powiedział, iż nie będzie proponował, aby 1.000.000,00 zł z własnych środków wydać 

bezpośrednio na tę drogę. Pan Wójt powiedział, iż mieszkańcy złożyli do Niego wniosek                             

z podpisami, aby złożyć tę drogę do dofinansowania unijnego i to zostało zrobione, na to że 

rozstrzygnięcie się przeciąga Gmina nie ma żadnego wpływu. Pan Wójt powiedział, iż 

przygotowuje się do tego, aby podzielić wydatki budżetu po połowie na sołectwo Rakszawa 

Kąty i sołectwo Węgliska po ponad 1.200.000,00 zł na każde z nich, jeżeli Gmina będzie się 

musiała dołożyć w wysokości około 2.500.000,00 zł do przebudowy drogi powiatowej 

Węgliska Trzeboś, kwota ta wielokrotnie przewyższa kwotę wpływów z podatku od 

nieruchomości z sołectwa Rakszawa Kąty. Pan Wójt powiedział, iż chce tę drogę zrobić,                    

w przeciwnym razie by tego wniosku nie składał, jest wiele dróg na które można by było złożyć 

wniosek. Pan Wójt powiedział, że jeżeli Gmina dostanie dofinansowanie, drogi będą zrobione, 

jeżeli Gmina nie otrzyma dofinansowania żadna droga nie będzie zrobiona. 

Pan J. Panek podziękował za uruchomienie na terenie Jego sołectwa żłobka, powiedział iż 

zgłoszono do Niego postulat, aby zmienić ułożenie lustra, które zabezpiecza wyjazd z Zespołu 

Szkoły Podstawowej Nr 1, On sprawę zgłosił i w ciągu trzech dni lustro zostało poprawione                 

i zmieniono jego położenie, według drogowców lustro spełnia swoje zadanie. Pan sołtys 

powiedział, że jeżeli ktoś będzie miał jakieś uwagi prosi o ich przekazywanie, a On będzie na 

ten temat rozmawiał. Pan J. Panek powiedział, iż aktualnie wykonywane są przejścia, które 

bezwarunkowo poprawią bezpieczeństwo mieszkańców, dodał iż wprawdzie jest to inwestycja 

Powiatu, niemniej jednak jest w niej bardzo duży udział Pana Wójta. Pan sołtys nawiązując do 

dzisiejszej sesji poprosił Pana Wójta, aby uruchomił swoje służby i w sposób jasny przekazał 

mieszkańcom informację dotyczącą miejsc handlu, dobrze by było zamieścić informację na 

stronie, na FB, zrobić laminowane ogłoszenia i wydać je sołtysom. Pan J. Panek powiedział, iż 

w lutym rozmawiał z Przewodniczącym Komisji Gospodarczej na temat sytuacji na drogach 

powiatowych, chodziło głównie o uzupełnienie obniżonych poboczy oraz o naprawę 

pozimowych uszkodzeń, dodał że w związku z tą rozmową napisał pismo do Zarządu Dróg, 

otrzymał na nie odpowiedź , niemniej jednak Jego zdaniem ta odpowiedź jest śmieszna. Pan 
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sołtys powiedział, iż Pan Wójt na zebraniach wiejskich, jakie odbywały się jesienią podpierając 

się pismem z Centrum Medycznego informował mieszkańców o nowych usługach, jakie będą 

świadczone w Ośrodku Zdrowia, o tym, że będzie poprawa w zakresie obsługi pacjentów, 

niestety tej poprawy nie widać, w związku z czym Jako członek Komisji Zdrowia Rady Powiatu 

na posiedzeniu komisji zgłosił wniosek, aby wyjaśnić przyczyny niewywiązywania się 

Centrum Medycznego w Łańcucie z zobowiązań zawartych w piśmie do Pana Wójta, wniosek 

przeszedł na komisji, niemniej jednak do Rady Powiatu nie wpłynęła jeszcze odpowiedź na ten 

temat, jeżeli ona będzie, to przekaże ją zarówno do Pana Wójta, jak i do Przewodniczącego 

Rady Gminy. Pan J. Panek powiedział, iż różnymi głosami mówi się na temat drogi Węgliska 

– Trzeboś, powiedział „ja Państwu mówię jasno i otwarcie, w tym roku ta droga nie będzie 

robiona, będą robione, że tak powiem swoimi słowami zaczepne działania, dlaczego ta droga 

nie będzie robiona, my mamy pieniądze, bo Pan Wójt obiecał, dotacja jest, niestety Powiat 

pieniędzy nie ma na wkład własny do tej drogi, sytuacja finansowa Powiatu w tej chwili jest 

taka, że zostało powiedziane jasno i otwarcie, żadnych nowych inwestycji w tym roku, jeżeli 

się uda dokończyć inwestycje rozpoczęte w tamtym roku, to będzie bardzo dobrze, sytuacja 

finansowa Powiatu jest bardzo zła”. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku z 

tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt dwudziesty porządku 

obrad za wyczerpany 

 

Ad. 21 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXIX sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1100 do godz. 1303.   
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